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Voorwaarts 
 

 

   Voorzitter Maarten Groene  
 
Vorige maand werd de PVV de grootste partij in de Tweede 
Kamer. Zijn we er inmiddels al een beetje aan gewend? Ik in 
ieder geval niet. En ik wil er ook niet aan wennen. Nederland 
is terecht gekomen in het rijtje van Europese landen waar 
Hongarije en Italië de smaakmakers zijn. Nederland heeft de 
positie van Polen overgenomen. Gelukkig voor Polen. 

Ook de Schiedammers hebben van de PVV de grootste partij gemaakt. 
Schiedam steekt niet gunstig af ten opzichte van de rest van het land. 
Gelukkig ook niet ongunstig. 
 
Ik heb overigens de overtuiging, dat Nederland en Schiedam niet ineens 
extreemrechts zijn geworden. Steeds meer mensen volgen de politiek –en 
vooral de Haagse politiek– met grote weerzin. Waar makkelijk de indruk kan 
ontstaan, dat Haagse politici niet geïnteresseerd zijn in wat er in het land 
speelt. En waar partijen na een verkiezingsstrijd snel weer aan elkaar plak-
ken. De PvdA is nog steeds niet de klap te boven gekomen, die ze zichzelf 
heeft bezorgd met het kabinet Rutte-Asscher.  
 
Pieter Omtzigt –pleitbezorger van rechtsstatelijk denken– is inmiddels in een 
fuik gekomen met de PVV: op een aantal onderwerpen de tegenpool van 
rechtsstatelijk denken. Praten met de VVD lijkt ook geen probleem: de partij 
die Omtzigt wilde wegwerken (functie elders) en hierover ook nog een potje 
ging liegen, de partij die versneld aardgas onder Groningen 
wilde wegpompen, de partij die er geen moeite mee heeft 
grote aantallen Nederlanders als fraudeurs te bestempelen 
en in een toeslagenmoeras te duwen.  
Voor Omtzigt belangrijke onderwerpen, maar kennelijk nu 
al niet meer belangrijk genoeg. We kunnen op onze vingers 
natellen wat het met het vertrouwen van mensen in de 
politiek zal doen, wanneer Omtzigt daadwerkelijk met de 
VVD en de PVV in zee gaat.   
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Bij dergelijke Haagse politiek is het moeilijk om op lokaal niveau voldoende 
tegenwicht te bieden. Het beeld van “de politiek” wordt toch gedomineerd 
door wat zich in Den Haag afspeelt…  
En toch:  al is het vaak tegen de stroom in roeien, lokaal zullen we ons altijd 
verplicht voelen wel op een geloofwaardige wijze politiek te bedrijven. Het 
gewone gesprek met de Schiedammers aangaan. Laten zie waar we het 
verschil maken. Ook tijdens deze laatste verkiezingscampagne heeft onze 
wethouder Petra Zwang weer laten zien hoe je dat kan, bijvoorbeeld het 
armoedebeleid. Misschien niet groots en meeslepend. Wel praktisch en 
concreet: daar hebben Schiedammers wat aan. En omdat die Schiedammers 
niet per sé extreem rechts zijn, maar eerder teleurgesteld in Haagse politici, 
zijn er volop kansen deze Schiedammers weer voor ons te winnen.  
Nog 27 maanden te gaan! 
                Maarten Groene  

   voorzitter PvdA-afdeling Schiedam  
 

Fractievoorzitter Jessie Silva 
 
Wat is het een drukke maand geweest voor de fractie!  
We hebben hard gewerkt aan de bijeenkomsten over de om-
gevingsvisie (Wijnand), meegelopen in de activiteiten in het 
kader van de campagne Orange the World (Wouter en 
Jessie), vanuit de vertrouwenscommissie bezig geweest met 
de werving van onze nieuwe burgemeester voor onze stad 

(Jessie), campagne gevoerd. Dit natuurlijk naast onze reguliere inspanningen 
in fractie en coalitie overleggen en commissie- en raadsvergaderingen. Zo 
was Dick bijvoorbeeld bezig met voorbereidingen van een motie en schrifte-
lijke vragen en ook Wijnand heeft gewerkt aan een motie voor een eerlijke 
verdeling van afvalstoffenheffing. Ook hebben we de afgelopen weken weer 
veel gesproken met Schiedammers over allerlei thema’s en kwesties waar ze 
vragen over hadden of problemen ondervonden. Soms waren dit mooie 
gesprekken op het station of op de markt. Soms op locaties waar deze 
mensen wonen, werken of sporten. 
Ook waren er landelijke verkiezingen, verkiezingen waarbij we 1 lijst hadden 
met Groen Links. Wat leverde dat een mooie Schiedamse campagne op en 
een mooie Schiedamse samenwerking met bij behorend resultaat! 
 
De dag na de verkiezingen werd ik wakker met een kater. Echte hoofdpijn. Ik 
vond het belangrijk dat mensen hun (protest)stem hadden uitgebracht en ik 
respecteer ook de uitkomst, maar vond het tegelijkertijd pijnlijk dat de PVV de 
allergrootste was geworden.  
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Bron: WikipediA 

 
Ik heb me afgevraagd wat deze uitkomst voor Nederland betekende, welke 
impact het bij mij thuis zou hebben (in een gemengd gezin) 
Ik dacht na over artikel 1 en de inhoud daarvan. Ik dacht 
aan een glijdend venster van Overton, begreep niet goed 
hoe we dit gedachtengoed met elkaar acceptabel zijn gaan 
vinden.  
Ook niet omdat ik bij de heer Wilders geen oplossingen 
van de echte problemen hoorde. Ik voelde me met vlagen 
kwetsbaar en maakte me zorgen. Hoor ik er nou wel of niet 
bij? En als men ‘Nederlander’ zei, ging ’t dan wel of niet 
om mij? Ik heb er veel over gesproken. De afgelopen 
weken, met mijn kind, mijn ouders, bij de kapper, op het 
voetbalveld, op verjaardagen. Proberen op te halen wat er 
nog meer in deze uitslag verpakt zit. Welke lessen en boodschappen er voor 
ons inzitten, zodat mensen gehoord worden en hun behoeften uitspreken 
zodat het tot oplossingen leidt! En we daar weer mee aan de slag kunnen! 
Het viel me op dat kinderen zo mooi veerkrachtig zijn, en al snel reageren 
met grapjes om het iets dragelijker en luchtiger te maken. Dat voorbeeld volg 
ik de komende tijd graag. Verder mag je erop rekenen dat ik me vol enthou-
siasme en passie blijf inzetten en uitspreken voor inclusie en gelijke grond-
rechten voor allen die zich in Nederland bevinden! 
 
 

 
Joke de Haan – Petra Zwang heeft ….. 

Een terugblik op 2023 levert heel wat informatie op over de veranderingen die 
langzamerhand zichtbaar worden. Bij het interview op Schie.nl “ de tafel voor 
twee” werd duidelijk dat Petra’s wethouders portefeuille aardig gevuld is met 
zaken die voor Schiedam goed geregeld en bereikbaar moeten zijn voor de 
bewoners. De raakvlakken tussen de verschillende onderwerpen bevorderen 
de samenwerking tussen verschillende afdelingen. De veranderingen komen 
er aan en worden al opgemerkt. 
        *Armoedebeleid en schuldhulpverlening 

     *Kindervang/voor- en naschoolse educatie 
         *Volwassen educatie en laaggeletterdheid 
Portefeuille inhoud  *Zorg en welzijn (WMO- geen jeugdzorg, WOT, 
                                      Samen Schiedam, Senioren) 
         *Volksgezondheid 
                                *Wijkregie en burgerparticipatie 
Informatie over de Armoedeconferentie 20 januari 24:www.warmschiedam.nl 
 

http://www.warmschiedam.nl/
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Aad Verbeek - Wie luistert wordt wijzer. 

 

Wie luister hoort nog wel eens wat. Een mopperpraatje be-
vat meer inhoud dan je zou zeggen. Tussen de regels zitten 
vaak hersenspinsels die worden ervaren. 
Een van de dingen die we uit de stemuitslag kunnen leren is 
open staan voor dat wat onder de stemgerechtigden leeft. 
Het is van een verleden tijd dat bestuurders zich een hou-

ding aanmeten dat zij precies weten wat goed is voor de samenleving. Het 
heeft geen zin om elkaar intern te getuigen dat er geen reden is voor onge-
rustheid bij de diverse inwoners van het land. Het gaat er om dat het anderen 
duidelijk wordt wat er bedoeld wordt.  
Als je in contact wilt staan met een ander is het van 
belang dat je dezelfde taal verstaat. Als je elkaar 
niet begrijpt ligt de kloof tussen politiek en samen-
leving open.  
Er worden taalcursussen gegeven aan mensen die 
de Nederlandse taal niet beheersen. Als die men-
sen vragen naar de betekenis van woorden, die ze 
op de gemeentepagina lezen, is er toch iets mis. Als menigeen de voorkeur 
geeft aan het jeugd journaal om te begrijpen wat er wordt bedoeld, schort er 
iets aan de berichtgeving van programma’s die berichtgeving tot hun taak re-
kenen.  
Voor velen zijn bepaalde woorden als gesneden koek terwijl een ander zijn 
tanden er op stuk bijt. Met presentaties en berichtgeving moeten we hier met 
onze verhalen rekening houden en er niet van uit gaan dat de kennis die je 
zelf meedraagt voor iedereen duidelijk is. Als er op een avond bijvoorbeeld 
gevraagd wordt wat het verschil is tussen een schetsontwerp en een definitief 
ontwerp wordt er geen rekening gehouden met de kennis van het publiek.  
In kinderprogramma’s wordt een dergelijke uitspraak gevolgd door een uitleg 
maar die kon hier niet worden gegeven. Als we het hebben over transparant, 
begrijpelijk, bestuurlijk is hier verbetering noodzakelijk en komt het vertrou-
wen terug in bestuurders en ambtenaren.  
Als je je voor anderen druk maakt zal je hun taal moeten spreken en daar is 
geen cursus voor.  
 
 
 

Schiedamse molennieuws 
 

Benieuwd naar de nieuwsbrief van de Schiedamse molens zie onze website. 

https://schiedam.pvda.nl/wp-content/uploads/sites/542/2023/12/Schiedams-Molennieuws-december-2023.pdf
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Wethouder Petra Zwang 

 
In Schiedam zijn er veel huishoudens die het financieel 
moeilijk hebben. Gelukkig zijn er ook veel Schiedammers 
die hun steentje bijdragen om het voor iedereen een fijne 
decembermaand te maken.  
 
Zo heeft Het Theater aan de Schie cadeautjes voor 
kinderen ingezameld, heeft de Rotary kerstpakketten 

samengesteld. Was er een spijkerbroekactie bij Stripes, als je een nieuwe 
broek kocht en een goede oude broek inleverde, kreeg je 10 euro korting.  
De ingeleverde broeken zijn aan “Net Niet Genoeg” geschonken.  
De actie Schiedammers helpen Schiedammers is weer onder de aandacht 
gebracht. En er wordt al druk ingezameld voor de blikkenactie van Net Niet 
Genoeg, die officieel 27 december van start gaat. En dit is lang niet alles. 
 
Maar ook als gemeente blijven we niet achter. Ik ben blij te melden dat 80% 
van de huishoudens die vorig jaar de energietoeslag ontvangen hebben, dit al 
op hun bankrekening gestort zien. Ook dit jaar krijgen Schiedammers jonger 
dan 21 jaar die zelfstandig wonen en een minimum inkomen hebben de 
energietoeslag. Studenten die zelfstandig wonen en een energiecontract op 
hun naam hebben krijgen een aanvulling op het bedrag wat zij vanuit DUO 
ontvangen.  
Vanaf nu tot juni kunnen Schiedammers 
die het niet ontvangen hebben maar wel 
denken recht te hebben op de energie-
toeslag deze aanvragen via de website 
van Stroomopwaarts.  
Soms weten mensen niet dat ze er recht op hebben, hebben ze moeite met 
het aanvragen of schamen ze zich om het aan te vragen. Terwijl ze het goed 
kunnen gebruiken. Kan ik met u afspreken, zo voor de kerst, dat we allemaal 
zullen helpen? 
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 Fractie PvdA hoogheemraad Midden Delfland.  
 
Beste mensen, Met de begroting stellen we als Verenigde 
Vergadering van Hoogheemraadschap Midden Delfland 
financiële kaders voor 2024 vast. We zien vooral een voort-
zetting van het beleid, met een extra accent op de water 
kwaliteit. Wij hopen dat het college ook echt lukt om hier 
komend jaar flinke stappen te zetten!  

Wij hebben aangegeven dat wij hopen dat de lopende projecten zo succesvol 
zijn dat de budgetten hiervoor worden overschreden. We zien de lasten voor 
onze inwoners en bedrijven volgend jaar fors stijgen. Wij denken met het col-
lege dat het wel noodzakelijk is. Het gaat er vervolgens om hoe je die lasten 
verdeeld. Daarin zijn er voor ons twee pijnpunten. De lasten voor huurder 
stijgen het meest. Helaas kan dat alleen aangepast worden door de kosten- 
toedeling aan te passen. Dat kon nog niet gedaan, omdat er nieuwe belasting 
wetgeving voor waterschappen wordt verwacht. Hier zijn we zelf ook niet 
scherp genoeg op geweest. We zullen de hoogheemraad aan zijn toezegging 
houden dat we hier volgend jaar tijdig over spreken. Hopelijk leidt dat tot een 
eerlijkere lastenverdeling in 2025.  
 
De kwijtschelding bij Delfland wordt niet uitgebreid.   
Dat betekent dat er geen kwijtschelding mogelijk is voor  
de afvalwaterzuivering. Dat wilden we veranderen.  
Daarom dienden we een initiatiefvoorstel in. We werden  
hierbij gesteund door Partij voor de Dieren, WaterNatuurlijk en  
de Algemene Waterschapspartij. Helaas was er daarmee geen meerderheid. 
We hebben gepleit om echt werk te maken van Water en Bodem sturend. 
Delfland hier echt meer profiel op maken. Zo ontdekken we met elkaar en 
onze partners hoe dit vorm kan krijgen. Het college heeft een toezegging 
gedaan om hier-mee aan de slag te gaan. We hebben met de begroting 
ingestemd, omdat we willen dat de voorstelde plannen worden uitgevoerd.  

Los van de begroting hebben we gepleit voor een nieuwe 
nota peilbeheer om meer rekening te houden met ‘water 
en bodem sturend ’, natuur en inspraak. Het college heeft 
na een schorsing toegezegd om een kort, maar krachtige 
evaluatie te doen. De motie die we hierover indienden met 
WaterNatuurlijk, Partij voor de Dieren en Natuurterreinen 
hebben we niet in stemming hoeven brengen.  
              Lobke Zandstra. 
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Jos van Setten 

Samen met GroenLinks kijken we terug op een succesvolle 
campagne voor de afgelopen Tweede Kamer verkiezingen. 
We hebben een veel beter resultaat behaald dan bij de 
Tweede Kamer verkiezingen van 2021. Hadden we toen 
10,6% van de stemmen behaald, nu was het 15,1 een groei 
van 50%.. Hiermee zij we de VVD weer in grootte gepas-
seerd. Alleen de PVV was veruit de grootste in de stad.  

 
De winst is mede mogelijk geworden 
door de inzet van de vele vrijwilligers 
tijdens de activiteiten in de wijk, op 
de stations en tijdens de weekmarkt 
en de bijenkomst in het Stedelijk 
Museum. En tijdens de bijeenkomst 
in Vlaardingen Dank aan alle vrijwil-
ligers lokale politici die dit mogelijk 
hebben gemaakt; dank ook aan de 
kandidaten die naar Schiedam en 
Vlaardingen kwamen, Tom vd Lee, 
Barbara Kathman en Jeroen Postma  
 

Geniet nog even na met deze foto’s 

 

 

 

 

op de markt 

Tom vd Lee in Vertrouwen in de politie 

Stedelijk Museum  
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Schiedams weer eens positief in het nieuws 
 
Dogan Engin was tot voor kort wethouder van Schiedam. Bij de verkiezingen 
van 22 november 2023 werd hij gekozen als volksvertegenwoordiger; zijn 
maidenspeech op donderdag 14 december werd met aandacht gevolgd. 
Gemist ?  Klik op deze link Dan kunt u hem ook zien.  
 

Het is inmiddels een traditie de boerenkoolmaaltijd! 

 

Samen met GroenLinks nodigen wij u uit voor de boerenkoolmaaltijd.  
Deze vindt plaats op zondag 21 januari 2024.  

 
Dit jaar zijn we te gast bij Soos Blauwhuis. Spinhuispad 36 Schiedam. 

Aanvang  13:00 uur. 
In de tweede week van januari ontvangt u meer informatie  

over het programma. Noteer dit in uw agenda!  
U kunt zich nu al aanmelden op secretaris@schiedam.nl 

 

Zeer vroeg op het station  prikken in Oost 

https://www.youtube.com/watch?v=1YzPmE6wPnQ
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Raadslid Dick van Bellen 

Dick heeft namens de PvdA in de raad van Schiedam een 
motie ingediend, waarin hij vraagt om beter gebruik te maken 
van de buitenruimtemeldingen die bij de gemeente 
binnenkomen. Zo kan beter bepaalt worden waar Schiedam 
de onderhoudsprio-riteiten moeten liggen en de raad daar 
beter op kan inspelen. Deze motie werd gesteund door 2 
coalitiepartijen, D66 en PS, de oppositie partijen AOV,  

                          GroenLinks, CDA en Alles voor Schiedam. 
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Misschien weer een witte kerst, wie weet? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Het afdelingsbestuur van de PvdA en de Fractie  
                                               wenst u fijne feestdagen en een gelukkig 2024! 
 
 

Contact gegevens: 
 Bestuur  
 Voorzitter bestuur: Maarten Groene         voorzitter@pvdaschiedam.nl 
 Secretaris: Jos van Setten                       secretaris@pvdaschiedam.nl 
 Penningmeester: Bart Overzier   b-overzier.speedlinq.nl@outlook.com 
  
 Fractie 
 Fractievoorzitter:  Jessica Silva                  jessie_silva4@hotmail.com 
 Raadslid:  Dick van Belle                                       dickvanbelle@live.nl 
 Raadslid:  Wijnand de Leeuw                   wijnanddeleeuw@gmail.com   
 Raadslid:  Wouter Boender                             wouterhb28@gmail.com  

 1e opvolger: Aad Verbeek              aadverbeek@hccnet.nl  
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